

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : DATO' DR. HAJI NOOR AZMI  
BIN GHAZALI [ BAGAN SERAI ]**

**TARIKH : 2 JULAI 2019 [ SELASA ]**

**SOALAN NO. 42**

Minta **MENTERI PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN** menyatakan adakah membunuh anjing-anjing jalanan dengan cara menembak dapat mengurangkan populasinya cara terbaik, dibenarkan dan berjaya.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Yang Berhormat, Seksyen 73(1)(m), Akta Kerajaan Tempatan 1976 [Akta 171] telah memperuntukkan kuasa kepada Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) untuk mengadakan Undang-undang Kecil (UUK) Pelesenan Anjing untuk menyelia, melesen, menyita, memusnah dan melupuskan anjing liar dalam kawasan PBT. Di bawah UUK tersebut, semua anjing yang dipelihara hendaklah dilesenkan oleh PBT.

2. Semua anjing sama ada tidak berlesen atau berlesen, yang merayau tanpa tuan atau penyelia di tempat awam dalam kawasan PBT adalah ditakrifkan sebagai anjing terbiar yang boleh diambil tindakan oleh PBT. PBT juga berkuasa menangkap, menyita, memusnah atau melupuskan anjing terbiar dalam kawasan PBT mengikut *Standard Operating Procedure* (SOP) yang telah ditetapkan. Di bawah Seksyen 80, Akta 171 juga memperuntukkan kuasa kepada PBT untuk memberhenti, memusnah dan menghapuskan segala kacau ganggu daripada jenis awam dalam kawasan PBT.

3. Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) telah mengeluarkan satu SOP Penangkapan dan Pelupusan Anjing Terbiar di Kawasan PBT bertarikh 9 Julai 2014 yang menetapkan anjing terbiar akan ditangkap dan dikurung dipaun anjing PBT mengikut tempoh yang ditetapkan, bagi tujuan tuntutan semula oleh tuan punya, atau diserahkan untuk dipelihara kepada orang awam atau Badan Bukan Kerajaan (NGO) yang berminat. Membunuh anjing dengan cara menembak anjing tersebut tidak digunakan bagi mengawal populasi anjing-anjing terbiar. Mana-mana anjing yang tidak dituntut atau tidak diambil oleh orang awam akan dilupuskan oleh Jabatan Veterinar Malaysia secara suntikan ubat.